
   
 

   
 

 FOTBALISTÉ SLOVANU ČERNOVÍR SLAVILI V ROCE 2021 90.LET ZALOŽENÍ 

ODDÍLU, ALE NIJAK VESELÉ CHVÍLE TO V ARÉNĚ “U KOMÍNA” NEBYLY.  

 NEBYL SLOVAN ČERNOVÍR V ROCE 2019 ZVIDITELNILA HLAVNĚ ML 

Fotbalový Slovan Černovír je v nejhlubší krizi v novodobé činnosti oddílu. Možná tato jednoduchá věta 

je tím nejvýstižnějším, co lze o  našem klubu napsat. Dnešní podivná doba se na sportování podepsala 

velmi výrazně a Slovan je toho přímou ukázkou. Ještě v polovině roku 2019 patřil do skupiny elitních 

krajských celků, ale teď se zdá, že bojuje o holé přežití. Nakolik to ovlivnila epidemie COVID 19 se 

můžeme jen dohadovat, ale pravděpodobně měla zásadní dosah. 

Ale postupně. Po nedohrané podzimní části sezóny 2020/2021 se Slovan ocitl na 13.místě tabulky I.B 

třídy OKFS. Celou zimní přípravu od ledna 2021 se spekulovalo jestli amatérské fotbalové soutěže na 

jaře vůbec začnou a jestli budou soutěže považované za dohrané. To se nakonec nestalo a fotbal se na 

jaře vůbec nehrál. V platnosti tedy zůstaly výsledky z podzimu 2020 bez možností postupů a sestupů. 

Pro Slovan to znamenalo pro další ročník znovu účast v I.B třídě. Naprosto stejná situace se týkala 

rovněž našich mládežnických celků. Tedy setrvání ve stávajících soutěžích. Mělo tomu tak být, ale 

Slovanem se prohnal personální hurikán. Muže ještě funkcionáři přihlásili do nejnižší krajské soutěže 

I.B třídy. Také dorostence se podařilo dát dohromady a udržet je v krajském přeboru. Ale na žáky 

dopadla covidová doba velmi krutě. Namísto krajského přeboru s povinnou účastí mladší i starší 

kategorie byl Slovan nucen přihlásit ty nejnižší okresní soutěže, kde hrají starší i mladší žáci na jedné 

polovině hřiště s nižšími počty hráčů. Jedinou radost slibovaly početné stavy přípravek a ty se naštěstí 

Slovanu podařilo udržet. 

V letním přípravném období se situace v mužské kategorii  příliš nezlepšila, spíše naopak. Tréninková 

morálka byla slabá a tak se Slovan musel, mimo jiné, odhlásit i z tradiční účasti na Memoriálu 

M.Mikšíka ve Chválkovicích. Přípravné utkání se nepodařilo domluvit žádné a tak se šlo do prvního 

mistrovského utkání takříkajíc z voleje . Také předpokládané letní oslavy 90. výročí založení klubu 

proběhly nepříliš zdařile. Sešlo totiž z plánovaného turnaje bývalých hráčů a také z připravovaného 

startu staré gardy Sigmy Olomouc na našem hřišti. A tak alespoň proběhly dva turnusy kempu “Letní 

fotbalové školy” a velký turnaj přípravek.  

K prvnímu mistráku mužů přijeli hosté z Haňovic. Podle zpráv to měl být pro Slovan jeden z hratelných 

soupeřů a tak se čekal vyrovnaný zápas. To se nakonec potvrdilo a po brankách Petrů a Havelky zůstaly 

3 body na Lazcích. Bohužel u toho nemohl být z pracovních povinností absentující trenér Ondřej Kalina 

a tak se jeho čekání na první slovanistickou výhru prodloužilo. Hned druhý zápas nám totiž nabídl 

současnou realitu. Problémy se sestavou a špatný výkon ve Slatinicích znamenal prohru 1:7. Pak už to 

šlo ráz na ráz a jen těžko se zastavoval propad tabulkou. Domácí prohra na penalty z Doloplazy. O to 

smutnější, že se zranil Honza Hanousek, který se na podzim na hřiště již nepodíval. Následovala celkem 

statečná prohra 1:4 v Prostějově a pak další domácí ztráta po penaltovém rozstřelu se Smržicemi. 

Následovaly dva venkovní zápasy. Ale zatímco v Kožušanech se Slovan dlouho držel a padl 1:3 až po 

vyloučení Petra Vyroubala na konci první půle, tak v Hněvotíně byla stejná prohra 1:3 naprosto 

zasloužená. Burcování na poplach kapitána Vyroubala před domácím zápasem s Velkou Bystřicí se 

rovněž minulo účinkem a Slovan prohrál výsledkem 1:4. Následoval zápas ve Šternberku s tamní 

rezervou, která na tom byla v tu chvíli podobně jako Slovan. Leč realita na hřišti naprosto odlišná a 

debakl 0:5. Pokud nechtěl Černovír přezimovat na posledním místě tabulky bylo bezpodmínečně 

nutné přetlačit doma Jesenec. Výsledkem 4:1 se to nakonec povedlo a tak se první výhry ve službách 

Slovanu dočkal i trenér Ondřej Kalina. Jeho radost, stejně jako radost všech příznivců a fanoušků však 

zkalily poslední tři zápasy a nakládačky 0:6 v Moravském Berouně, 1:5 doma s Mostkovicemi a dokonce 

1:9 ve Velkém Týnci. Na tento poslední zápas roku 2021 odjelo jen 9 hráčů Černovíra. Celková bilance 



   
 

   
 

výročního roku je tedy taková, že jaro bez fotbalu a na podzim 2 výhry a celkem 8 bodů. V tabulce 

13.místo a vyhlídky nevalné. Příčiny tohoto stavu? Nikdo to nemá v současné době jednoduché. 

Nicméně bez alespoň základní účasti hráčů na tréninku se žádná, ani ta nejnižší, soutěž hrát nedá. 

Pohled na statistiku nám říká, že Slovan nasadil do hry na podzim úctyhodných více jak 30 hráčů. 

Nicméně hodně z nich pouze na jeden, nebo dva zápasy bez tréninku. A tréninky o šesti účastnících 

naše naděje na zlepšení nezvýší. Bude to velká lopota vyvést v roce 2022 mužský fotbal v Černovíře z 

této hluboké krize. 

Trochu naděje nám svítá v celku dorostenců. Tam systematicky pracuje mladý trenér Tadeáš Psotka a 

přes počáteční neúspěchy nehodlá nastoupenou cestu fotbalovosti opustit. Po částečných nezdarech 

v minulé sezóně se celek semknul a vytrvale se zlepšuje. V létě opustili kádr juniorů Jirka Hanousek, 

Vojta Kučera a David Koudelka. Ty sice bohužel nenahradili kluci početného ročníku nar. 2006, kteří se 

rozhodli nadále ve fotbale nepokračovat. I tak byl ale tým početný a účast na trénincích byla příkladná. 

Jaký to rozdíl oproti mužům. Dorostenci soutěží nenápadně proplouvali směrem do horních pater 

tabulky a před závěrečnými dvěma domácími zápasy se Šternberkem a Tovačovem byli hodně blízko 

druhému místu v tabulce. Po shodných remízách 1:1 a penaltových prohrách čela tabulky nedosáhli, 

ale jen tříbodová ztráta je k tomu do jarních musí opravňovat. V tabulce je sice zaznamenáno sedm 

proher, ale z toho jen tři v normální hrací době a z toho všechny na domácím hřišti. Dva navíc 0:1. Ve 

všech venkovních zápasech Slovan bodoval, když nejlepší výkony předvedl v Konici ( výhra 1:0 ) a na 

hřišti suverénního lídra v Kozlovicích ( 1:1 ). Při pohledu na fungování družstev mužů a dorostenců se 

musí nabízet otázka většího propojení obou celků.  Dorostenci jsou však ještě docela mladým celkem 

a tak diskuze o tomto řešení bude ještě zajímavá. 

Letní situace okolo situace družstev žáků byla docela překotná. Úplně první představa byla, že se 

přihlásí krajský přebor s vizí starší s velkým podílem ročníku nar.2009 a mladší s početným ročníkem 

nar.2010. Dlouho se tato naděje živila, ale nakonec se musela zvolit úplně jiná varianta. A jak 

napovídají výsledky, asi rozumnější. U starších se trenéři Petr Kundrt a David Sehnal potýkali s velmi 

výrazným a nečekaným úbytkem hráčů, zvláště právě z ročníku nar.2009. Nakonec z toho byla jakási 

letargie a pouhá dvě vítězství v soutěži okresního přeboru. Měli bychom ovšem zmínit, že například 

dvě naše děvčata sice ve Slovanu skončila, ale obě našla uplatnění v jiných celcích. Vendula Woláková 

nastupuje v dresu Sigmy Olomouc v dorostenecké lize a Natálka Kundrtová, jež nyní hraje za Slovácko 

je dokonce v širším reprezentačním kádru ČR U14. Mladší žáci byli přihlášeni rovněž do okresního 

přeboru a i když pohled na tabulku nevypadá nejradostněji, tak přeci jen je jejich situace slibnější. 

Družstvo je docela početné, nazaznamenalo větší úbytek hráčů a také tréninku se borci nevyhýbali. 

Tudíž je na trenérech Tomáši Keslerovi a Jiřím Strouhalovi jak se mladší žáci budou dále zlepšovat. 

V minulých letech jsme příliš nepředstavovali celky našich přípravek a tak bychom to měli vzhledem k 

roku 2021 napravit. Pokud Slovan vkládá nějakou větší naději do budoucích let, tak ji hledá právě u 

celků benjamínků. Nejstarší přípravka je ročníku nar. 2011 a kluci hrají krajskou soutěž a rezerva 

okresní soutěž. A hrají je slušně a srovnatelně s většími krajskými celky. Hodně tam funguje chemie 

mezi rodiči, trenéry a hráči. Díky tomu také uspořádali letní turnajovou akci k výročí 90 let Slovanu a 

spřádají plány na zimní soustředění a podobné společné aktivity. Trenéři Svaťa Dvořák, Jirka Zapletal, 

Michal Janků, Martin Novák, Lukáš Kubica, Miroslav Daněk a další, mj. také trenéři z řad rodičů u těch 

nejmladších, jsou ti, kteří by měli Slovan v budoucnu pozvednout. 

Tolik tedy k dění ve Slovanu Černovír v roce 2021. Je potřeba burcovat na poplach. V tuto chvíli už 

snad ani nejde o to, jakou soutěž hrát Slovan bude, ale o to sestavit nějaký celek hráčů se zájmem a 

chutí na fotbal. S tím, co k tomu patří, s trénováním, se vztahem k partě a k Černovíru jako takovému. 

Každý, komu o to půjde si teď musí sáhnout do svědomí. Nebude to lehké, ale lidé okolo Černovírského 

fotbalu tomu musí věřit. 


